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V Á R O S H Á Z A
Beszámoló Adony Város Önkormányzata 
Képviselő-testületének 2023. január 26-i 

rendes, nyílt üléséről

Az ülést Ronyecz Péter polgármester nyitotta meg, 
a jegyzőkönyv hitelesítők és a napirendi pontok 
elfogadásra kerültek. 
Az első napirendi pontban a képviselő-testület 
módosította a zajvédelmi rendeletet.
A második napirendi pontban a szociális igazgatásról 
és a szociális ellátásokról szóló rendeletek 
felülvizsgálatára volt szükség.
A következő napirendi pontban az Adonyi Szociális 
Intézményfenntartó Társulás 2022. évi beszámolóját 
fogadta el a képviselő-testület. Az Adonyi Közös 
Önkormányzati Hivatal köztisztviselői 2023. évi 
teljesítménykövetelményeinek alapját képező 
kiemelt célok meghatározásáról a képviselő-testület 
a negyedik napirendi pontban döntött.
A képviselő-testület minden év február 28-
ig jóváhagyja a polgármester szabadságának 
ütemezését. Az ötödik napirendi pontban a képviselők 
megtárgyalták és elfogadták a polgármester 
szabadságolási ütemtervét.
A hatodik napirendi pontban Adony Város Képviselő-
testületének 2023. évi munkatervét vitatták meg és 
fogadták el a képviselők. 
A közterületi térfigyelő kamerarendszer 
működtetésére vonatkozóan a Fejér Vármegyei 
Rendőr-főkapitánysággal kötött együttműködési 
megállapodás módosítását a hetedik napirendi 
pontban fogadták el.
A következő kettő napirendi pontban Ronyecz Péter 
polgármester tájékoztatta a képviselőket, hogy az 
Iskolakonyha Kft. vezetőjétől érkezett díjemelési 
kérelem, mind a szociális étkeztetés, mind pedig 
az iskola és óvoda étkeztetés vonatkozásában. A 
képviselők megtárgyalták a kérelmet, és mind a két 
esetben elfogadták a szerződés módosítását.
Adony Város Önkormányzata a Templom 300 éves 
jubileumára készítendő film költségvetéséhez 
15.300.000,-Ft megyei támogatásban részesült. 
A tizedik napirendi pontban a film elkészítésére 
érkezett három ajánlat közül a képviselő-testület 
a Mozaik Produkciós Kft. ajánlatát tartották a 
legkedvezőbbnek.
Ronyecz Péter polgármester a tizenegyedik napirendi 
pontban tájékoztatta a képviselőket, hogy az 
Önkormányzata támogatást nyert a Kastély parkban 
kialakításra kerülő futópálya megépítésére. A 
közbeszerzési eljárás ajánlattételi szakasza lezárult, 
a beérkezett ajánlatok formai és tartalmi ellenőrzése 
jelenleg folyamatban van. Mielőtt a kivitelezőről 
döntés születik szükséges a beruházást felügyelő 
műszaki ellenőr kiválasztása, melyre három ajánlat 
érkezett. A képviselő-testület a legjobb ajánlattevőt 
Sági Péter egyéni vállalkozót választotta meg.

A tizenkettedik napirendi pontban a polgármester Úr 
elmondta, hogy a Dunaújvárosi Tankerületi Központ 
által előkészített, az Adonyi Szent István Általános 
Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola tervezett felvételi 
körzethatárairól szóló tervezetet megtárgyalta, és a 
képviselő-testület azzal egyetértett.
A tizenharmadik napirendi pontban a képviselők 
megtárgyalták a Városi Sportkör kérelmét, mely 
szerint 2 darab támogatói adományként kapott 
légkondicionálót szeretnének felszerelni a 
sportöltözőbe. Ehhez a képviselők hozzájárultak. 
A Bejelentések között a képviselő-testület az Adonyi 
Hóvirág Óvoda intézményvezetője által megküldött 
heti és éves nyitva tartását megtárgyalta, és 
elfogadta. 
Az Adonyi Hóvirág Óvoda 2023/2024-es nevelési 
évre az óvodai beíratás időpontját 2023. május 5.- 
2023. május 16-i időtartamban határozta meg. 
A Képviselő-testület ülését Ronyecz Péter 
polgármester 17:15 órakor zárta be. 

Tájékoztatom Önöket, hogy a képviselő-testületi 
nyílt ülések a lakosság által látogathatók, az ülések 
előterjesztései, valamint az ülést követő 15 napon 
belül a jegyzőkönyvei is a www.adony.hu honlapon 
megtekinthetőek. 

Zajvédelem

Adony Város Önkormányzatának a zajvédelem helyi 
szabályozásáról szóló 1/2023. (I.30.) önkormányzati 
rendelete (a továbbiakban: Rendelet) 2023. január 31. 
napján lépett hatályba.

A Rendeletben szabályozott időintervallumtól 
eltérő zajkeltő tevékenységek, melyek más 
nyugalmának zavarására alkalmas zajkeltéssel 
járó tevékenységek - kiemelten az elektromos vagy 
robbanómotoros gépek üzemeltetése - (fűnyíró, flex, 
láncfűrész, ütvefúró, betonkeverő stb.):   
- munkanapokon 20.00 óra és 07.00 óra között
- munkaszüneti napon – vasárnap és ünnepnap          
kivételével – 20.00 és 08.00 óra között
- vasárnap és ünnepnapon 18.00 óra és 8.00 
óra között 
TILOS
Az ügyintézés az Adonyi Közös Önkormányzati 
Hivatalnál egy bejelentő lapon tett bejelentést 
követően indul. 
Fontos, hogy a bejelentéshez bizonyítékok is 
kerüljenek csatolásra! Formanyomtatványon pl: 
tanú(k) megadásával, bizonyító erejű file(ok) (video, 
kép - rögzített idő megjelöléssel) csatolásával
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Szankció: a 15/2013. (IX.23.) önkormányzati rendelet 
alapján a közösségi együttélés alapvető szabályait 
sértő magatartást követ el az, aki a Rendeletben 
foglaltakat megszegi. 
Természetes személy elkövetője 200.000 
forintig, jogi személy és jogi személyiséggel nem 
rendelkező szervezet elkövetője 2.000.000 forintig 
terjedő közigazgatási bírsággal sújtható. Ismételt 
vagy folyamatos jogsértés esetén a bírság ismételten 
kiszabható. A közigazgatási bírság befizetésének 
határideje a döntés véglegessé válását követő 30 nap.

Adony Város összesen 40 millió forinttal támogatta az 
adonyi rendőrőrs munkáját. Ennek egy része a túlórák 
támogatására, jutalmazásra került felhasználásra, 
illetve eszközbeszerzések történtek az intézményben.
Horváth István őrnagy, őrsparancsnok elmondta: 
„Ebből a támogatásból sikerült az őrs korszerűsítését 
megvalósítani, számítógépeket, okos eszközöket 
beszerezni minden kollégának. Ezek segítségével a 
közterületi intézkedések ügyfélbarátabbá válnak, 
gyorsabb, rugalmasabb az ügyintézés. Fontosnak 
tartom elmondani, hogy a helyszíni bírságot 
kollégáimnál bankkártyával is lehetőség van befizetni! 
Egységes, az irodai munkát segítő bútorzat biztosítja 
a hatékonyabb, gyorsabb munkavégzést. Az sem 
elhanyagolható szempont, hogy az új bútorok 
lehetővé teszik az iratok hatékony rendszerezését 
az adatkezelési szabályoknak megfelelve. Bízunk 
abban, hogy a jövőben lesz még lehetőség további 
fejlesztéseket megvalósítanunk!

Takács Orsolya

2023. 25 . - 2023. 25 . -

2023. 25 . - 2023. 25 . -

A begyűjtés napján a begyűjtő pontra mindenki elhozhatja működésképtelen, 
használaton kívüli, árammal, elemmel, vagy akkumulátorral működő 

eszközeit, egész berendezéseit, lemerült akkumulátorait! Szétszedett, hiányos 
berendezést nem vesznek át!

Ezeket NE a háza elé tegye ki!

A háztartásokban sok veszélyesnek számító hulladék is képződik, amelyeket nem 
szabad a szemétgyűjtőbe dobni, ugyanakkor elszállításuk gondot okoz. Akadályozzuk 

meg, hogy valamelyik árokparton, erdőszélen kössenek ki ezek a berendezések, 
avatatlan kezek által szétszedve, súlyosan szennyezve a talajt, a bennük lévő 

nehézfémektől és egyéb veszélyes kemikáliáktól.
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FE-GROUP INVEST Zrt.

Ingyenes lakossági 
elektronikai hulladék 

gyűjtés
A veszélyes hulladéknak számító, használaton kívüli 

elektromos és elektronikai eszközök, berendezések, valamint 
lemerült akkumulátorok gyűjtése.
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F Ó K U S Z B A N

Fókuszban a gyermek

„Szeresd úgy, hogy érezze!”

Gary Chapman (amerikai író, párkapcsolati 
szakértő) fogalmazta meg először, hogy globálisan öt 
szeretetnyelv létezik. Ha nem értjük és nem beszéljük 
egymás szeretetnyelvét, akkor nehéz dolgunk lesz 
éreztetni a másik féllel, hogy szeretjük őt. Chapman 
elmélete szerint az emberek természetes módon 
úgy nyújtanak szeretetet, ahogy másoktól is várják 
annak kifejezését. Jobb kommunikáció és jobb 
kapcsolat valósítható meg azonban akkor, amikor 
párunk, gyermekeink, családtagjaink felé úgy 
fejezzük ki gondoskodásunkat, ahogy azt a másik 
fél a leginkább igényli, legjobban megérti. Az öt 
szeretetnyelv a következő:
1. elismerő szavak – amikor a szavakkal 
kifejezett elismerés jelenti a kapcsolódási pontot.
2. minőségi idő – amikor teljes, osztatlan 
figyelmünkkel fordulunk a másik felé.
3. ajándékozás – amikor valaki ebből a 
gesztusból érzi legjobban, hogy a másik gondolt rá.
4. szívességek – amikor a szeretetünk tettekkel 
nyer alátámasztást.
5. testi érintés – amikor pl. egy ölelés közvetíti 
a legtöbb érzelmi energiát.
Ezek közül mindannyiunknak van egy elsődleges és 
egy másodlagos szeretetnyelve, amelyek mélyebben 
hatnak ránk az összes többinél. A másik ember 
szeretetnyelvét úgy próbáljuk felfedezni, hogy 
megfigyeljük, hogyan fejezi ki a szeretetét irántunk 
és mások felé, mi miatt panaszkodik a leggyakrabban, 
mit kér leggyakrabban a párjától, szeretteitől!

Hiába halmozzuk el például gyermekünket 
ajándékokkal, ha ő arra vágyik elsősorban, hogy 
leüljünk vele játszani. A dicséret mindenkinek jólesik, 
de annak a gyermeknek, aki „ezt a nyelvet beszéli”, 
annak mindenkinél fontosabbak az elismerő szavak.
Gyermekeink érzelmi szükségleteinek betöltése 
meghatározóan fontos a személyiségük 
kiteljesedéséhez. 
Az öt szeretetnyelv elsajátításában és használatában 
nagy lehetőségek rejlenek. Ha elkezdjük alkalmazni 
gyermekeink elsődleges szeretetnyelvét, és 
kiegészítjük azt a többi szeretetnyelv használatával 
is, számos pozitív hatásra számíthatunk. Bízhatunk 
abban, hogy gyermekünk „szeretet-tankja” mindig 
fel lesz töltve azáltal, hogy úgy fejezzük ki irányába 
a szeretetünket, ahogy neki a legnagyobb szüksége 
van rá.
Bármely életszakaszban is van éppen gyermekünk, 
sosincs késő elkezdeni az ő szeretetnyelvén „szólni” 
hozzá.

Könyvajánló: Gary Chapman - Egymásra hangolva, 
Gary Chapman, Ross Campbell - Gyerekekre hangolva 
c. könyve

Varga Éva
mentálhigiénés szakember

családsegítőT 
1. ábraTavaszköszöntő 

                                             

                                   ~ Tavaszköszöntő~ 

 2023.03.23-án, csütörtökön 15 órai kezdettel Tavaszköszöntő 
műsort tartunk az Adonyi Szociális Központban (Kossuth u. 9.) 

A műsorban fellép a Ráckeresztúri Pávakör és Halász Tibor 
gitárművész. 

                             Sok szeretettel várunk mindenkit! 

Várjuk együtt a tavaszt! 
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K U L T Ú R A

Könyvsarok
 A múlt évben könyvtárunk vendége volt M. Kácsor 
Zoltán meseíró, aki saját szavaival így mutatkozik 
be az olvasóknak: 
„ A gyerekeket leginkább azért csodálom, mert szó 
nélkül beengedik őket Meseországba. A magamfajta 
meseírónak viszont nap mint nap meg kell küzdenie 
a határőrökkel. És ezek nem akármilyen lények ám: 
ördögök, vámpírok, boszorkányok, farkasemberek, 
különféle démonok, csak hogy a legegyszerűbbeket 
említsem. De legtöbbször a Hétfejű Sárkány áll 
szolgálatban, aki mindannyiszor ugyanazt a hét 
kérdést teszi fel:
- Neve?
- M. Kácsor Zoltán
- M? Mi az az M?
- Már számtalanszor elmondtam önnek, kedves 
sárkány úr, nem lehetne most az egyszer kihagyni 
ezt a kérdést?
- Nem- jön a héthangú felelet.
  Nagyot sóhajtok.
-Az M. azt jelenti, hogy mese.”
Az író első mesekönyvei 2013-ban jelentek meg, és 
azóta minden évben folyamatosan új történetekkel 
örvendeztet meg minket.  Gyerekként a fantáziadús, 
főként fantasy jellegű meséket kedvelte. Ezt az 
irányt követi a műveiben is, kivételes humorával 
fűszerezve történeteit.
Nagyon ért a gyerekek nyelvén, könyvtárunkban 
rendezett mindhárom interaktív találkozónkon 
érdekes könyvbemutatójával, játékosságával 
folyamatosan fenntartotta a gyermekek 
érdeklődését.
Könyvtárunkban megtalálhatóak a Garázs bagázs 
– sorozat részei a 3-6 éveseknek, valamint a 
Zabaszauruszok-sorozat kötetei a 6-12 éves 
korosztály számára. 
Szeretettel ajánlom továbbá a 5-10 éveseknek 
íródott A boszorkány seprűje 1., a 2022-ben 
megjelent Berci és a koboldok című, kezdő 
olvasóknak szóló két kötetét, valamint A tolvaj 
ajándéka című könyvét, mely 6 éves kortól ajánlott.
Olvass, alkoss, játssz!
Kellemes időtöltés lehet, ha meseolvasás után 
együtt készítjük el a szereplőket, majd eljátszuk a 
történetet.
Elkészítési ötlet: 
Fehér műszaki kartonra felrajzoljuk a szereplők 
körvonalait, kivágjuk, majd kiszínezzük, végül 
felragasztjuk hurkapálcára.
Egy másik kartonra hátteret rajzolhatunk, ami több 
mese eljátszásához nyújt alapot.
Kellemes időtöltést az egész családnak!

Stanczelné, Piroska
könyvtáros
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K R E A T Í V   K Á V É 

N E  D O B D  K I !  - K R E A T Í V  Ö T L E T E K 

 F Ű B E N - F Á B A N
Márciusi növényünk: ÉDESGYÖKÉR

Évelő növény, a száraz napos helyet kedveli. 
Pillangós virágúak családjába tartozik. Mérsékelt 
égövi országokban nagy területeken termesztenek 
édesgyökeret. A növény értékes része a gyökere.
Begyűjtése: a 3 éves növény gyökerét ősszel kell 
kiásni. Ebből készül a híres édesgyökér kivonat. 
Édességiparban nagy mennyiségben dolgozzák fel. 
A terméket úgy ismerhetjük, hogy „ medvecukor”, 
másnéven bocskorszíj.
A gyökér gyógyászati szempontból sok értékes 
anyagot tartalmaz. Görög neve glycys, vagyis édes.
Nálunk édesítésre használják: glycin néven ismert, 
apró szemcsés édesítő. Felhasználják a barna sör 
színezésére is.
Benne található glicirrizinnek nevezett édesítőanyag 
50-szer édesebb a nádcukornál.

Gyógyhatása:
Csökkentheti a vér koleszterin szintjét.
Emésztőrendszeri fekélyek gyógyulását elősegíti, 
fokozza az epetermelést.
Nyombélfekély esetén is ideális választás mivel védi 
és megóvja kiszáradástól a nyálkahártyát. Bélfalon 
lerakódásokat letisztítja , enyhén hashajtó hatású .
Kutatások szerint segít a Helicobacter megölésében 
is. Megakadályozza a kortizol lebomlását, ezáltal az 
egyik legjobb antidepresszáns.
Gyulladáscsökkentő, sebgyógyulást elősegítő. A 
besűrűsödött, lerakódott nyálkák hígítására is 
alkalmas.
Hasnyálmirigy gyulladás esetén is jó választás mivel 
erősíti a szöveteket.
Nyugtatja a hangszálakat, szünteti a rekedtséget.
(operaénekesek előszeretettel alkalmazzák a gyors 
javulásuk érdekében) 
A gyulladt hangszalagot eredményesen gyógyítja, 
tisztábbá teszi a hangot.
Mellékvesénknek kimondottan jót tesz, mivel ha 
szervezetünket sok stressz éri akkor „ felborul” 
a szervezetünk, mely álmatlansággal és krónikus 
fáradtsággal  fog küzdeni. De az édesgyökér segít 
helyre állítani a mellékvesék normál működését is.
Autoimmun betegeknél is jótékony hatását igazolták 
: / Lupus és szkleroderma /  gyulladásos faktorokat 
enyhíti.
Refluxos betegeknél is hatásos ha keverékben 
fogyasztjuk: édesgyökér, árvacsalán, akácvirág, 
cickafarkfű
Ezt a keveréket az esti órákban napi egyszer javasolt 
inni, de még nem a lefekvési időben.
Elkészítése: 1 csapott evőkanál teafű keveréket, 2,5 
dl vízzel leforrázunk, 10-15 perc után leszűrjük és 
langyosan elkortyoljuk.

kép:goodwill.hu 

Dohányosoknak kiváló tisztító, mivel a lerakódott 
kátrányt, port távozásra bírja a szervezetből.
Tüdőt, hörgőket egyaránt tisztítja, görcsoldó 
nyugtató hatása könnyíti a szervezetet.
Elfolyósítja a légúti váladékot, könnyíti a felköhögést.
Immunrendszer erősítő hatása van.
Tea: naponta 1-2 g gyökérből készített forrázat, mely 
maximum 4 alkalommal fogyasztható, maximum 
3hétig.
Édesíteni nem kell mivel erőteljes édes az íze. 
Langyosan vagy hűtve, kortyolgatva fogyasztható.
Fogászatban is igazolták, hogy a fogszuvasodásért 
felelős baktériumok elszaporodását 
megakadályozza, így öblögetésre is alkalmas.
Támogatja a testzsír csökkentését. Aktiválja a 
zsírsavak lebontását a májban.
Zsírfelhalmozást felszámolja szervezetünkben, 
súlygyarapodást gátolja.
Édesgyökérben fitóösztrogének találhatóak melyek 
képesek a szervezet ösztrogén hatását utánozni. 
Enyhítik a menstruációs görcsöket és a hőhullámok 
kellemetlen tüneteit.
Influenza vírus idején is megállja a helyét, mivel a 
baktériumok szaporodását gátolja.
Nyári hőségben szomjoltó italt készíthetünk: 
édesgyökér, zsálya, borsmenta teák keverékéből, 
mely kitűnő izzadásgátló, hűsítő a nyári nagy 
melegben. Hűtőszekrényben célszerű tárolni.

Magas vérnyomásúaknak, kismamáknak, 12 év alatti 
gyermekeknek NEM AJÁNLOTT a fogyasztása!
Ha valamilyen betegségben szenvedünk, 
egyeztessünk kezelőorvosunkkal mielőtt az 
édesgyökér tartalmú étrend kiegészítőt vagy teáját 
használjuk!

Jó egészséget kívánok!

Jókai Ildikó
fitoterapeuta
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K R E A T Í V   H Á Z I A S S Z O N Y
Elefántszem
Hozzávalók: 5 db tojás, 10 dkg cukor, 2,5 dkg kakaó, 
fél cs. sütőpor,10 dkg liszt. A krém hozzávalói: 20 
dkg vaj, 20 dkg porcukor, 2 evőkanál kakaó, 3 dl tej, 
1 cs. pudingpor, 2 db banán. A máz 10 dkg csoki, pici 
olaj. Elkészítés: A tojásokat szétválasztjuk. A fehérjét 
felverjük a cukorral, hozzáadjuk a sárgáját, majd a 
lisztes kakaós sütőporos keveréket. Sütőt melegítsük 
170 fokra, 30 X 30 tepsire lesz szükségünk, sütőpapírral 
béleljük ki. Öntsük bele a piskóta masszát, süssük 8 
percig, mikor kisült nedves törölgető ruhára terítjük. 
Lehúzzuk róla a papírt és feltekerjük. Készítsük el a 
krémet ,főzzük fel a pudingot, amíg hűl keverjük ki a 
cukros-vajas krémet robotgéppel, majd mikor kihűlt a 
pudingot keverjük hozzá. A kihűlt piskótát kitekerjük, 
megkenjük a krémmel, belefektetjük a pucolt banánt és feltekerjük. Elkészítjük a mázat, felolvasztjuk a 
csokit vízgőz fölött, és ráöntjük a sütinkre. Hűtőben dermesztjük, majd tálaljuk a családunk örömére.
Jó étvágyat kívánok!  Kató

Alpesi kávé
Lassan vége a síszezonnak. Egy jó alpesi kávéval 
kicsit visszaidézhetjük a havas lejtők és a hütték 
hangulatát. 
Hozzávalók: 
egy adag kávé
egy tojássárgája
1 evőkanál cukor
2 cl rum vagy rum szirup
A tojássárgáját keverjük habosra egy evőkanál 
cukorral és 2 cl rummal vagy rum sziruppal, majd 
adjuk hozzá a kávéhoz. Tejhabosítóval felhabosítjuk, 
bögrébe töltjük. A tetejét díszíthetjük tejszínhabbal.
       
   Takács Orsolya

K R E A T Í V   K Á V É 

N E  D O B D  K I !  - K R E A T Í V  Ö T L E T E K 
A rovarhotel (rovartanya, bogárhotel, bogártanya, 
bogárlak, darázsgarázs, méhecskehotel) célja, hogy 
optimális körülményeket teremtsen azoknak a 
rovaroknak, amelyekre a kertnek szüksége van. 
Mérete, kialakítása és anyaga igen sokféle lehet, főleg 
ha minél több rovarnak szánjuk. A tavasz közeledtével 
erre adunk néhány ötletet! Forrás: wikipedia.org                                                                                                                                 
T. O.
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G O N D O L A T É B R E S Z T Ő
A hegy szelleme!

Első mondatomban hadd köszönjem meg 
borlovagtársamnak Enyedi Norbertnek a felkérést, 
ennek a cikknek a megírására. Boldog Tamás 
vagyok, a Duna-menti Szent Orbán Borrend Adony 
ceremónia mestere, mások szerint csak udvari 
bolondja, (bár valakinek annak is kell lennie, én ezt 
büszkén is vállalom ). Adonyi lakos voltam, vagyok, 
és leszek is mindig. Hobby borászként kezdtem én 
is az adonyi szőlőhegyen édesapám, és a család 
példájára szőlővel és borral foglalkozni, ma már évek 
óta pezsgőgyártásban dolgozom a fővárosban. Jó 
néhány éve már annak, hogy egy átbulizott éjszaka 
közben, kedves barátommal Varga Petivel enyhén 
illuminált állapotban döntöttük el, hogy készítünk 
saját bort. Ha apáink meg tudják csinálni, akkor mi 
is.
Hozzá kell tegyem, tavaly kóstoltam vissza először 
életem első borát 8 év után, és be kell valljam elsőre 
sokkal rosszabbra számítottam. De a nedű helytállt, 
iható volt. Az idő vasfoga nem nagyon volt érezhető 
rajta szerencsére.
Ahogy a mi szőlőhegyünkön sem fog. Vagyis az 
oda kilátogatók, az ott élők, gazdák, családok azért 
alakítják, de sajnos még sok helyen alakíthatnák, van 
telek, ahol tényleg a természet vette vissza a terület 
felett az uralmat. 
És hát ez a hegy nem is hegy, inkább domb, vagy 
dombocska. De ha szőlődomb is, a miénk. Egy 
gyönyörű drágakővel a Szent Orbán kápolnával a 
tetején. Ami országosan is kuriózum, nem nagyon 
tudunk még Szent Orbánról elnevezett kápolnáról, 
főleg nem ilyen jó állapotúról.
De hogy miért írnám fel receptre minden embernek 
a szőlőhegybe járást heti egyszer napi dózisban?
Sokan azért már kezdik kapizsgálni a dolgokat helyi 
szinten is. Kitekerni például a szőlőhegyre, és vissza, 
nagyjából 10 kilométer. Ezt szerencsére egyre 
többen megteszik. Bátrabbak ki is szoktak futni. 
Amikor futóversenyre készültem, néhányszor én is 
megtettem. De maradjunk a biciklinél. Kifelé menet 
miután elhagytuk a települést, elkezd lecsendesülni 
a környezet. Néhány őz, és fácán kísér utunkon 
szinte minket kifelé mindig mikor megyünk. Ezt igaz 
az autópálya megtöri, de a felüljáró tetejéről sok 
szép napfelkeltét és naplementét volt szerencsém 
átélni. Pécs felé nézve ahogy a Duna felöl jön fel, és 
bevilágítja hegyünket, este pedig a Velencei hegység 
felé eltűnő sziluettben hazatekerve igazán egybeköti 
a napot a látvány.
De maga a hegy…. Az ember és a föld szeretetén kívül 
fontos a társaság is. Egy hosszú munkás hét után 
alig várom hogy szombat reggel kiüljek a présház 
elé a teraszon, szedjek idény szerinti zöldséget a 
kertből, elővegyem a friss kenyeret, és a szalonnát, 
és a tekerés utáni jól megérdemelt pálinka után a 
családdal, szomszédokkal, barátokkal elfogyasszunk 
egy tartalmas reggelit. 

Tartalmas, több szempontból is. Picit talán tényleg 
lassul az idő is közben. Jó a társaság, az étel, és az 
ital is mindig. Más nem is kell. Valahogy itt minden 
finomabb.
A borrenddel is ez a célunk. Hogy ha már valakinek 
nincs présháza, és ismerőse sincs nagyon ahova 
ki tudna jönni, szeretnénk ha mégis kilátogatna a 
hegyre. A Szent Orbán kápolna alatt tervezünk egy 
közösségi teret létrehozni kiülővel, bográcsozóval, 
szalonnasütő hellyel. Érezhetően átvenni a hely, és 
a hegy szellemét.
De a bátrabbak vesznek egy darab területet is 
maguknak. Ott van az igazi szellem a palackban. 
Nem feltétlen a szőlő miatt. Pusztán ha csak néhány 
növénnyel, fával, vagy csak zöldséggel ültetem is be, 
már él is a hely varázsa. Én a szőlőn látom igazán mi 
is a divatos szóval mondott lelassulás titka.
A bokros szőlőt télvíz végén visszametsszük. Tavasz 
elérkeztével pedig várjuk a szőlő végi cseppeket, 
melyek jelzik megindult a keringés a szőlőben, 
aztán folytatódik tovább. Jön a rügyfakadás, majd a 
hajtások növekedése.
A virágzás után pedig napról napra nőnek a 
szőlőbogyók, a méregzöld színből szép világos, a 
nap felé tartva szinte átlátszó bogyók fejlődnek.
Eljön a szüret ideje, megtelik a hegy élettel, sok 
szorgos kéz dolgozik az új borért. A hegy az év 
minden évszakában szép. Minden hónapban történik 
valami a természetben is, és közben velünk is.
Nagy értékünk a szőlőhegy, és szorosan kapcsolódik 
lakhelyünkhöz, környezetünkhöz.
Becsüljük meg, vigyázzunk rá, látogassunk oda 
sokat, hiszen nagy kincs.
Norbi előző cikkében kiemelte az itt termett 
borokat, és én is csatlakozni tudok hozzá. A gazdák 
sokat tesznek boraikért, hogy azt bárki örömmel, és 
egészséggel fogyassza. De a boron túl Tischnerné 
Tóth Szilvi, az Adony Idény kiváló termékeinek 
megálmodójának is sok alapanyaga származik az 
adonyi szőlőhegy adta termésekből.
De ha mégsem termelünk a telken semmit, pusztán 
tisztán tartom, és élvezem hogy kijöhetek. Kijövök, 
és nagy örömmel hallgatom a madárcsicsergést, 
a méhek zúgását, esténként a teraszon ülve még a 
szinte hangtalan új vonatok kattogása is hallatszik.
A rohanó világban kell a hely szelleme. ez a hely 
pedig a hegy.
Találkozzunk minél többet az adonyi szőlőhegyen! 
A következő gondolatébresztő megírására pedig 
Steinmann Lászlót kérném fel!

Boldog Tamás
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              P O R T R É
Bemutatkozik a Szociális Központ

A Kossuth utca 9. szám alatt működik városunk 
Szociális Központja. Sokan talán nem is tudják 
mi mindennel foglalkoznak az épület falain belül. 
Bevallom, én is szerettem volna többet tudni erről 
az intézményről, ezért kerestem fel Supliczné Szabó 
Zitát a Szociális Központ vezetőjét.
Elöljáróban, kérlek mutatkozz be néhány szóban 
olvasóinknak!
Dunaújvárosban születtem, négy éve Rácalmásra 
költöztem. 36 éve házasságban élek és három 
felnőtt gyermekem van. A Pécsi Tudományegyetem 
Illyés Gyula Főiskolai Karán végeztem általános 
szociális munkásként, választott specializációm 
a mentálhigiéné. Teológiát is tanultam, 5 évem 
megvan, az államvizsgára még nem kerítettem sort. 
2010 júniusától dolgozom Adonyban. Kezdetben 
családsegítőként az Adonyi Kistérségi Szociális 
Központnál, ahol abban az időben hét településre 
terjedt ki a munkánk. 2013 októberétől azonban 
egy új társulás négy településsel új központot hozott 
létre, mely az Adonyi Szociális Központ nevet kapta. 
Ekkor kaptam a felkérést a Központ vezetésére. 
Mi indított el ezen a pályán?
A gyermekek világa mindig közel állt hozzám. Annak 
idején az óvónőképzőbe indultam volna, de másfelé 
vitt az utam. A gyermekek születése után elég sokáig 
otthon voltam velük. Láttam, hogy az iskolában, 
óvodában mennyi problémás gyerek van, láttam azt 
is, hogy a gyerek viselkedése tükörképe a szülőnek. 
Ha a gyerekkel probléma van, először a családot kell 
megnézni. A gyerekeknek nagyon nehéz a helyzetük, 
hiszen kiszolgáltatottak. Segíteni csak úgy tudunk, 
ha a családot, mint rendszert nézzük, és próbálunk 
ezen változtatni. Sok-sok tapasztalatot gyűjtöttem 
e téren és arra jutottam, hogy szívesen segítenék, 
megérett bennem az elhatározás.  Ezért választottam 
a családsegítést. A családsegítés előtt dolgoztam 
egy gondozási központban Előszálláson, idősekkel 
elsősorban. Megismertem az ő szükségleteiket, 
igényeiket is.
Mik azok az ellátandó feladatok, területek, amik 
hozzátok tartoznak? 
Az Adonyi Szociális Központ fenntartója az Adonyi 
Szociális Intézményfenntartó Társulás. A társulás azt 
jelenti, hogy több településen az önkormányzatok 
döntése alapján egy szervezet alatt látja el a szociális 
és gyermekvédelmi feladatokat. Adony település 
a társulás székhelye, központja. A társuláshoz 
tartozik Iváncsa és Szabadegyháza községek, tehát 
három településen látunk el feladatokat, mint 
szociális étkeztetés, házi segítségnyújtás, valamint 
időskorúak nappali ellátása Adonyban működő 
intézménnyel. A családsegítő és gyermekjóléti 
szolgálat viszont egy jogszabálynak megfelelően 
5 településsel tartozik a központunkhoz, így 
családsegítő kollégák Adonyban, Beloianniszban, 
Iváncsán, Besnyőn és Szabadegyházán látják el 

segítői feladataikat. A szociális és gyermekvédelmi 
szférában az alapszolgáltatást végezzük. Ezek a 
tevékenységek mind a megelőzést célozzák meg. 
Sokrétűek a feladataink. A házi segítségnyújtás, 
egy olyan szolgáltatás, amely az igénybe vevő 
önálló életvitelének fenntartását – szükségleteinek 
megfelelően – lakásán, lakókörnyezetében biztosítja 
a szociális segítés keretében segítünk például 
bevásárolni, receptet felíratni és kiváltani stb. A 
személyi gondozás keretében gondozási, ápolási 
feladatokat látunk el. Adonyban két gondozónővel 
működünk. Ez egy bizalmi állás, hiszen az idősek 
otthonaiban végzik feladataikat. Betekintést nyernek 
mindennapjaikba, kiszolgáltatott élethelyzetükbe. 
Ezért a megbízhatóság elengedhetetlen 
személyiségjegye a gondozónak. Az idősek 
segítésére, gondozására elsősorban a hozzátartozók, 
illetve egészségügyi ellátók jelzése alapján kerül sor, 
természetesen az érintettek belátásával. Segítjük, 
kiegészítjük az életüket.  A hozzátartozóknak is 
óriási segítség és nyugalom, ha tudják, hogy ellátást, 
gondozást kap az idős szerettük, figyelnek rá. Ezt ők 
a munkába járás mellett vagy a távolság miatt nem 
tudják megtenni. Mindig egy felméréssel állapítjuk 
meg, hogy milyen gondozásra szorul az igénylő.  Az 
idősek kicsit nehezebben látják be, hogy segítségre 
szorulnak, de ez teljesen érthető. Először is el kell 
nyerni a bizalmukat. Házi gondozóink szakmailag 
felkészültek, tudják, hogy mire kell odafigyelni. 
A szociális étkeztetés keretében legalább napi 
egyszeri meleg ételt biztosítunk a rászorulók 
számára a helyi rendelet alapján. Az étel elkészítését 
az iskola konyhája biztosítja az igénylőknek. Az étel 
elfogyasztására lehetőség van az intézményünkben, 
van, aki bejön érte éthordóval, míg nagyszámban 
marad kiszállítani való is, mely az önkormányzat 
autójával történik. Erre a feladatra is tekinthetünk 
prevencióként, hiszen az étel kiszállításával 
rálátásunk lesz az igénylőre. Gondolok itt arra, hogy 
például nem viszi be az ebédet időben, szomszédok 
jeleznek vagy ránéznek, vagy akihez asztalig 
kell bevinni az ebédet, legalább a napi egyszeri 
ránézés megtörténik. A többi két településünkön a 
szolgáltató hordja ki az ebédet, az adminisztráció 
zajlik a mi körünkben. Az időskorúak nappali 
ellátása keretében az intézmény lehetőséget biztosít 
a napközbeni tartózkodásra, társas kapcsolatokra, 
közösségi programokhoz való kapcsolódásra. 
Segítséget nyújt a szociális ügyek intézésében, 
az egészségügyi alapellátás megszervezésében. 
Továbbá segítséget nyújt a mentális és életviteli 
nehézségekkel küzdő ellátottak problémáinak 
megoldásában. 
Azt gondolom az idősek napközije egy olyan 
szolgáltatás, amire nagy szükség van öregedő 
társadalmunkban. Mik a tapasztalatok, miért jó, 
hogy van ilyen a városunkban?
Bizony van létjogosultsága ennek az ellátásnak. 
A covid járvány előtt is de utána még inkább 
elmondható, hogy nagyon nagy az igény a társas 
összejövetelekre, programok szervezésére. 
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Hosszú volt az az idő, míg elszakítva kellett élni 
a nagyszülőknek gyermekeiktől, unokáiktól.  
Tapasztalatunk az, hogy az igényekhez igazodó 
rendezvények, foglalkozások olyan összetartó erőt 
képeznek, melyben érezhetik úgy joggal magukat 
az időseink, hogy nincsenek egyedül. Például nem 
egy esettel találkoztunk már, hogy párok e körökben 
ismerkednek meg és alakítanak ki tartós kapcsolatot 
egymással.
Milyen programokat szerveztek az ide járóknak?
Szabadidős programok szervezésével célunk az 
idősek megmozgatása, kizökkentése az esetleges 
zárkózottságból, elmagányosodásból. Igazán 
gazdag, mozgalmas élet zajlik nálunk. Rendszeres a 
kártyaparti, kézimunka foglalkozás, a kreatívkodás, 
a fiatalabbak kedvelik a társasjátékokat is. Nagyon 
szeretik a zenés rendezvényeket, így mindig 
megrendezésre kerül a farsang, évközben több bál 
megtartása vagy éppen egy gitáros, nosztalgiázós 
délután. Ünnepekhez kötődően előadásokkal 
készülünk. Éves szinten teszünk nagyobb buszos 
kirándulást és több kisebbet a csodás adottságokkal 
rendelkező településünkön. Az intézmény udvarán 
kialakított főzőhely található, mely szintén 
kihasználásra kerül. Jó kezdeményezésként 
könyveljük el a már két alkalommal rendezett 
filmvetítésünket, melyre nagyszámú érdeklődő 
tisztelt meg minket. Témájában dokumentumfilm 
illetve könnyebb, emészthetőbb az idősek 
életviteléhez, küzdelmeihez kapcsolódó alkotások. 
Lehetőség van csatlakozni a hétfői időstornához 
is. Intézményünk nyitott, így nemcsak a 
megállapodással rendelkező tagok jelennek meg 
rendezvényeinken, hanem hozzák magukkal az 
ismerőseiket, barátaikat is.
Több színházi látogatás is volt, melyre nagyobb 
létszámú jelentkezés esetén a kollégák elkísérték az 
időseket.  
Összességében elmondható, hogy empatikus 
kollégákkal dolgozunk, kik nyitottak az idősek 
igényeire. A családsegítés és gyermekjóléti 
szolgáltatás is a feladataink közé tartozik. A 
családsegítő többek között szociális, életvezetési 

és mentálhigiénés tanácsadást végez, az anyagi 
nehézségekkel küzdők számára a pénzbeli, 
természetbeni ellátásokhoz, továbbá a szociális 
szolgáltatásokhoz való hozzájutást megszervezi, 
krízist kezel, elősegíti a családban jelentkező 
működési zavarok, illetve konfliktusok megoldását.
Szoktuk mondani, hogy mi minden problémával 
találkozunk, ami egy családban felmerülhet. Kicsit 
pedagógusok vagyunk, kicsit pszichológusok, kicsit 
jogászkodunk, tehát a kompetenciahatárainkon 
belül ismerősek vagyunk sokféle feladatban. 
Mennyire működik a gyermekvédelmi rendszer 
napjainkban? Milyen esetekkel találkoztok? 
Milyen a helyzet Adonyban ezen a téren?
Az esetek sokfélék. Iskolai hiányzások, érzelmi, 
fizikai elhanyagolások, beilleszkedési, magatartási 
zavarok, szülők közötti súlyos konfliktusok. Anyagi 
és lakhatási gondokkal is küzdenek a családjaink. 
Adonyban is növekedni látszik a családok 
diszfunkcionális működésével kapcsolatos jelzések 
száma, de még kezelhető mértékű. Különösen a 
mentális problémák erősödnek fel, gyermeknél, 
felnőttnél egyaránt. Adonyban a prevenciós 
tevékenység része a gyermekeknek szervezett 
szabadidősprogram. Ünnepekhez kötődően 
kézműves foglalkozást tartunk, 2012 óta szervezzük 
meg minden évben az egyhetes napközis táborunkat. 
Itt is pályázat útján immár két éve az Erzsébet-tábor 
keretében anyagi támogatással tudjuk megvalósítani 
az igazán sikeres és a gyermekek körében népszerű 
programjainkat. 
Sokrétű feladataitok vannak, hány munkatárs 
dolgozik az intézményben? Kik azok, akik egy-
egy területért felelősek? 
Adonyban 8 fővel dolgozunk. Kollégáim: Petz 
Zsuzsi és Kókai Mariann a házi segítségnyújtásban, 
Sátorné Müller Éva és Hütter Dóri az idősek nappali 
ellátásában dolgozik. Almási Erika elsősorban 
a szociális étkeztetésben lát el feladatokat, a 
családsegítő és gyermekjóléti szolgálatban Varga 
Éva és Tóth Tímea segíti a hozzánk fordulókat. 
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Milyen tulajdonságokkal kell rendelkezniük az 
itt dolgozóknak?
Mindenféleképpen kell azzal a plusszal rendelkezni, 
amivel az asztalnak a segítői oldalán van helye. 
Türelem, empátia, nagyfokú problémamegoldó 
készség, szükségek felismerésére való képesség. A 
személyválogatás nélküli hozzáállás a rászoruló, 
kiszolgáltatott ember felé. 
Hogyan lehet sikeresen működtetni egy olyan 
intézményt, aminek ennyire szerteágazó a 
profilja?
Vezetőként úgy gondolom, hogy a különböző 
területen dolgozó szakemberek, elsősorban mentális 
jóléte kiemelten fontos, hiszen itt folyamatosan 
adunk magunkból abból a bizonyos pluszból. 
Igyekszem családbarát munkahelyet teremteni, 
egyensúlyban tartani az egyéni problémák 
megértését és a munkakörhöz kötött elvárásokat, 
teljesítményeket.
Vezetőként mi a hitvallásod? 
Az évek alatt kialakult szemléletem nem változott, 
miszerint minden ellátásban az „itt és most” elve 
alapján végezzük a nehéz helyzetbe, szükségbe 
került rászorulók valós igényeikre valódi megoldás 
keresését. Fontos számomra az emberi méltóság 
tiszteletben tartása oly módon, hogy tudomásul 
vesszük és elfogadjuk, hogy az emberi élettel 
eleve együtt járó minőség, amely oszthatatlan és 
korlátozhatatlan, minden emberre nézve egyenlő. 
Az emberi méltósága mindenkinek érinthetetlen, 
függetlenül fizikai és szellemi fejlettségétől, 
állapotától, és ami nagyon fontos a szakmánkban, 
hogy független attól, hogy emberi lehetőségéből ki, 
mennyit valósított meg és miért annyit. 
Hogyan lehet a motivációt, a lelkesedést 
megtartani a hétköznapokban?
Bruno Ferreronak van egy írása a tengeri csillagokról. 
Az írásnak sokféle verziója kering a köztudatban, 
röviden a lényege: Egy vihar következtében a tenger 
visszahúzódása után rengeteg partra vetett tengeri 
csillag vívta haláltusáját. Sok embert odavonzott 
a látvány és bámultak a partról. Egy kisfiú volt az, 
aki leszaladt a vízpartra és elkezdte felmarkolni a 
csillagokat és vízbe hajította őket. Egy férfi kérdezte 
tőle, hogy mit csinál? Több ezer tengeri csillag van, 
úgysem tudja megmenteni mindet, nem tudja a 
dolgokat megváltoztatni. „A gyerek elmosolyodott, 
lehajolt egy újabb csillagért, s ahogy elhajította, 
be a tengerbe, így válaszolt: - De ennek az egynek 
a sorsát itt, biztosan megváltoztattam!” Na, ez ad 
kellő motivációt nekünk is. Tisztában vagyunk vele, 
hogy mindenkit képtelenség megtámogatni, de akin 
sikerül segíteni nagy örömmel tölt el minket. Ami 
fontos még számomra ebben a történetben, hogy a 
hitetlenkedő kérdező is beállt segíteni a fiúnak, majd 
a partról is egyre többen csatlakoztak. A társszervek 
összefogásával, együttműködésével nagy dolgokat 
lehet véghezvinni.

Sajnos a mai nehéz gazdasági helyzet 
mindenhová begyűrűzik. Ti mit tapasztaltok 
ebből, megnőttek-e a feladataitok, több emberre 
kell-e odafigyelni?
A családsegítő Tóth Tímea kolléga révén sikeresen 
pályáztunk az Élelmiszerbankhoz, immár 2 éve 
folyamatosan élünk a lehetőséggel. A tavalyi évben 
összesen 1329 kg tartós élelmiszer és egyéb 
adomány érkezett tőlük, melynek értéke 4 066 619 
Ft volt. A társulás településein került kiosztásra ez 
a mennyiség. Új emberek kerülnek folyamatosan a 
látókörünkbe, akiket támogatunk ilyen formában és 
az egyéb felajánlásokból is. Év végén az adományok 
mennyisége megnövekszik, s mindig gazdára 
találnak. Mármost az év elején itt, Adonyban 
több hajléktalan életmódot, illetve lakhatásra 
nem alkalmas épületben élő emberről tudunk, 
kik jövedelem nélkül vagy minimális anyagiakkal 
rendelkeznek, megromlott egészségi állapottal. 
Hogyan lehet lelkileg bírni egy-egy esetet, mi 
segít átlendülni?
Gyakran tapasztaljuk, hogy nem könnyű, hiszen mi a 
munka végeztével nem tudjuk letenni az ecsetet, mint 
a festők, és otthagyni a munkát másnapig. Velünk 
jön haza a János bácsi, az Ilonka néni, a Pistike, meg 
mindenki, mert benne vannak a gondolatainkban. 
Egy idő után meg kell tanulni ezt kezelni, és itt 
hagyni az ezzel kapcsolatos gondokat. Egy bizonyos 
„távolságból” segíteni, mert másképpen nem tudjuk 
ellátni a feladatokat. De tudom azt is, hogy a kollégák 
nem kapcsolják ki a szolgálati telefonjukat a munka 
után, mint ahogy én sem.
Sok helyen lehet olvasni, hogy a Covid járvány, 
lezárások után jelentősen megnőtt, azon gyerekek 
száma, akik lelkileg segítségre szorulnának. 
Van-e az intézményben pszichológus? 
Régi vágyunk volt már egy pszichológus alkalmazása. 
Covid előtt is éreztük a szakember hiányát, de 
valóban a járvány, a közelünkben zajló háború, 
a természeti csapások félelmet keltő történései 
égetőbbé tették a hiány pótlását. Elmondhatjuk, 
hogy most már Adonyban minden hónap 3 szerdáján 
biztosított a pszichológus. 
Látsz-e arra esélyt, hogy több alkalommal is 
legyen itt elérhető szakember?
Ha pszichológus nem is, szerencsések vagyunk, hiszen 
itt Adonyban Varga Éva kolléganő mentálhigiénés 
szakemberként szerzett végzettséget, s tudását 
alkalmazza is. Ambíciójának köszönhetően 
személyében mediációs szakembert is nyerünk. 
Valamint igyekszünk egyre több forrást felkutatni, 
pl EFI-vel, az Egészségfejlesztő Irodával nemrég 
kötöttünk szerződést, mely által lehetőségünk lesz 
delegálni gyermeket, felnőtteket egyaránt például 
pszichológushoz. Ez ingyenes mindenki számára. És 
még folyamatban lévő egyeztetésünk van újonnan 
alakuló szervezettel. 
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Legutóbb a Művelődési Házban tartottatok 
ruhaosztást. Honnan kapjátok az adományokat? 
Mekkora az igény az ilyenfajta segítségre?
A családsegítés egyik feladata az adománygyűjtése, 
közvetítése. A lakosok felajánlásai között vannak 
ruhák, bútorok, különböző tárgyak, használati 
eszközök. Ezek közvetítése folyamatos, ilyen jellegű 
segítségre is van igény. Ruhaosztást télen csak 
fedett helyen tudunk rendezni, ez volt a Művelődési 
házban, de jó idővel havi szinten hirdetjük meg, 
melynek helye a mi udvarunk. 
Ha valaki adományozni szeretne hogyan teheti 
ezt meg?
Általában telefonon, személyesen vagy közösségi 
oldalon jelentkeznek a felajánlók és a kijelölt 
kollégával, Hütter Dórival egyeztetve teheti meg az 
adományozást.
Mit tartasz az elmúlt időszak legnagyobb 
sikerének?
Legnagyobb siker talán számomra a minőségi 
változás, az összefogás az adonyi kollégák között, 
mely a járvány idején alakult ki. Úgy érzem szintet 
lépve jobban összekovácsolódtunk. Mennyivel 
nyugodtabban és hatékonyabban lehet dolgozni egy 
kiegyensúlyozottabb, érett csapatban!
Örömhír az intézménynek, hogy Adony Város 
Önkormányzata sikerrel pályázott a „Helyi 
egészségügyi és szociális infrastruktúra 
fejlesztése” című pályázati felhívásra az Adonyi 
Szociális Központ épületének bővítésére, 
melynek során egy 30 m2-es közösségi 
tér kerül kialakításra, előtérrel, mosdóval 
felszerelve. A támogatás összege Adony Város 
Önkormányzat vonatkozásában: 60 000 000 Ft, 
mely az építési költségek mellett a tervezési, 
műszaki ellenőrzési, közbeszerzési és egyéb 
költségeket is tartalmazza. Mik a terveitek ezzel 
a fejlesztéssel?
Az adatvédelmi szempontok miatt itt végre megfelelő 
helye lesz a gyermekvédelmi tanácskozásoknak, 
esetkonferenciáknak, tárgyalásoknak. Terveink 
szerint csoportfoglalkozások, az ünnepekhez kötött 
kézműveskedések is itt valósulnak majd meg. A nyári 
táboroztatáshoz is jól funkcionálna. Az adományok 
fogadását is rendezettebbé tudjuk tenni a bővítés 
megvalósulásával.

Mik azok a gondolatok, amik az évek 
alatt tanulságként, tapasztalatként 
megfogalmazódtak benned a munkád során? 
Előszőr is, hogy mindenkit nem tudunk megmenteni. 
Ez fájó, de szükséges megtanulni. Ezen a területen 
fontos feldolgoznunk egyéni sérüléseinket, hiszen 
másokon való segítés teljes embert kíván és azt 
gondolom, hogy így leszünk hitelesek is. Munkahelyi 
morállal kapcsolatosan egy megszívelendő 

gondolatot idéznék ide megélt tanulságként, 
tapasztalatként, mely Bogdán László elhunyt cserdi 
polgármestertől származik: „A megválasztásom 
után azzal kezdtem, hogy elmondtam, a normális 
együttéléshez mindenki közreműködésére szükség 
van. Abba pedig az első pillanattól nem mentem 
bele, hogy bárkitől is meghallgassak egy harmadik 
személyről szóló kritikát. Ha A-t nem oltom be B 
ellen, B-t nem oltom be C ellen, az egymás mellett 
élési kérdések nagyon egyszerűen, szinte maguktól 
oldódnak meg.”

Takács Orsolya

G Ó L Y A H Í R

Kedves Szülők!

Ha szeretnék, hogy újszülött gyermekükről az 
Adonyi Újság is hírt adjon, akkor kérjük, küldjön 
emailt az adonyiujsag@bamhk.hu címre. A 
levélben tüntesse fel a gyermek nevét, születési 
dátumát, anya-apa nevét, és lehetőség van egy 
fénykép csatolására is. Köszönjük!

Gaál Dominik
2023.02.06.

Gaál-Láng Nikolett
Gaál Sándor

Králl Olívia
2023.02.14.

Krállné Völcsei Zsuzsanna
Králl Zoltán

Szeretettel köszöntjük Adony ifjú polgárait!
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H I T É L E T

Szeretettel köszöntjük Adony ifjú polgárait!

Dicsértessék a Jézus Krisztus!

E sorok olvasásakor Anyaszentegyházunk a 
bűnbánat, a lemondás, az önmegtartóztatás 
időszakában van. Sok kedves testvérünk mondja 
most, akár csupán magában a megfejtést, hogy a 
nagyböjtről van szó. Talán sokunkban a gyermekkor 
emlékei is felidéződnek, amikor a nagyböjt idején 
a nagymamák mindenféle húsmentes ételt tettek 
az asztalra. Van-e még értelme a manapság sokak 
körében népszerű vega (beleértve általában 
a húsmentes táplálkozást) étrend mellett 
hústilalomról beszélni?
A böjt több, mint hústilalom! A mértékletesség 
erényének cselekedete, általánosságban erkölcsi 
alapokon nyugvó önmegtagadás, főként az érzéki 
élvezetektől való tartózkodás. Ezáltal szolgálja a 
lélek fölemelését, továbbá kifejezi a bűneink miatt 
érzett bánatot.
Izajás könyvének 58. fejezetéből vett rövid 
részletben Isten először tükröt tart elénk: „De lám, 
még a böjtölések napján is csak a hasznot keresitek, 
és sanyargatjátok munkásaitokat. Veszekedés és 
perlekedés közt böjtöltök, és ököllel ütitek le a 
szegényt. Bizony, mostani böjtölések soha nem szerez 
nektek meghallgatást a magasságban. Talán az ilyen 
böjt tetszik nekem, és ilyen az a nap, amelyen az ember 
megsanyargatja magát? Lehajtjátok fejeteket, mint 
a káka, és zsákot meg hamut teríttek magatok alá: 
ezt nevezitek ti böjtnek, olyan napnak, amely tetszik 
az Úrnak?” Majd ugyanitt, pár sorral később Isten 
elmagyarázza, hogy mi lenne a böjtölés helyes módja: 
„Tudjátok, milyen az a böjt, amelyet én kedvelek? Ezt 
mondja Isten, az Úr: Törd össze a jogtalan bilincseket, 
és oldd meg az iga köteleit! Bocsásd szabadon az 
elnyomottakat, törj össze minden igát! Törd meg 
az éhezőnek kenyeredet, és a hajléktalan szegényt 
fogadd be házadba. Ha mezítelent látsz, öltöztesd föl, 
és ne fordulj el embertársad elől!”
A mi Urunk Jézus Krisztus nyilvános működését 
40 napos böjttel kezdte. Végül megéhezett, ekkor 
megkísértette őt a sátán. Jézus az ördög csábításainak 
ellenállva az ószövetségi és a korának farizeusai által 
végzett külsőséges böjt hiteltelenségére irányítja 
figyelmünket. Jézus másik fontos tanítása a böjttel 
kapcsolatan, hogy ez az egyetlen igazi fegyverünk a 
sátán elleni harcban: „ezt a fajtát nem lehet másképp 
kiűzni, csak imádsággal és böjttel” (Mt 17, 21).
A keresztény ember számára a húsevéstől való 
tartózkodás az év minden péntekén kötelező, 
hacsak egybe nem esnek egy a főünnepek közé 
tartozó nappal. Szigorú böjtöt Hamvazószerdán és 
Nagypénteken tartunk. E két napon csak háromszor 
eszünk úgy, hogy kétszer veszünk magunkhoz 
minimális eledelt, és egy alkalommal szerényen 
étkezünk. A böjti fegyelem megtartása az egyház 
egészséges tagjai számára 14 éves kortól ajánlott, 
18 éves kortól a megkezdett 60. életévig kötelező. 
Hústilalom alól felmentést kaphatnak a betegek és 

azok, akik nem saját asztaluknál étkeznek, de ilyen 
esetben más bűnbánati cselekményt – főként a segítő 
szeretet cselekedeteit és vallásos gyakorlatokat – 
kell végezni.
Érdemes megemlékeznünk az Anyaszentegyház 5 
parancsolata közül arról, amelyik előírja minden 
hívő számára, hogy legalább húsvéti időben végezze 
el szentgyónását és járuljon szentáldozáshoz. Erre 
hamvazószerdától Szentháromság vasárnapig 
(Pünkösd utáni első vasárnapig) van lehetőségünk.
Szeretettel hívok minden kedves olvasót, hogy 
nagyböjtben péntekenként 17:00-17:30 között a 
templomban együtt járjuk végig Jézus keresztútját.

Nagy Tamás
világi lelkipásztori munkatárs

Farsangi batyus délután tartottak az 
egyházközösség hívei

 
Február 11-én 15 órától gyülekeztek a hívek a 
művelődési házban, ahol hagyományteremtő céllal 
első ízben rendeztek farsangi délutánt. A program 
ötletgazdája, főszervezője Gévay Bori volt, aki 
elmondta több célja is volt a kezdeményezésnek. 
„Elsődlegesen az egyházközösség erősítését 
kívántuk elérni. A terített asztal melletti közös 
beszélgetés erre kiváló alkalmat ad! A farsangi 
színkavalkáddal díszített asztalokra örömmel 
szervírozták a résztvevők a batyuba rejtett finom 
falatokat, na és természetesen a szomjoltó ital 
sem maradt el. A szívélyes kínálgatást senki nem 
utasította vissza, vigyáztunk, hogy mindenkinél 
elfogyjanak a finom falatok. A jó hangulatú délutánt 
és beszélgetést Pósch József harmonikaszóval 
tetézte. Szeretném megköszönni a segítők munkáját, 
a művelődési háznak a helyszín biztosítását és 
természetesen köszönöm mindenkinek, aki eljött!” 
Az ott lévők egybehangzó véleménye szerint jövőre 
folytatása következik!

Takács Orsolya
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A  H O R G Á S Z E G Y E S Ü L E T   H í R E I
A tél végi, kora tavaszi időjárással minden évben 
megkezdődik a ragadozó halak ívási ideje. Azért ők 
a legkorábban ívó halaink, hogy a kikelt kis csukák, 
süllők a később szaporodó békés halak utódaiból 
már tudjanak táplálkozni. Idén is, mint minden 
évben, 45 darab süllőfészek kihelyezésével segítjük 
a süllők szaporodását. A szokásos módon, jól 
láthatóan, feltűnő színű bójákkal fogjuk jelezni az 
ívató fészkek helyét. Megkérjük horgásztársainkat, 
hogy a fészkek közelében ne horgásszanak, 
ne zavarják a szaporodó halakat. Amennyiben 
véletlenül mégis beleakadnának egy mesterséges 
fészekbe és azt partra húznák, (sajnos ez a tavalyi 
évben előfordult többször is) vezetőségi tagjainkat, 
vagy halőreinket a honlapunkon, valamint hirdető 
tábláinkon feltüntetett telefonszámokon értesítsék, 
hogy a vízbe mielőbb vissza tudjuk helyezni az 
ikrával teli fészkeket! A kihelyezésről hirdető 
tábláinkon, facebook oldalunkon és honlapunkon is 
közzé tettünk hirdetményt.
Elkezdődött az invazív és rendkívül káros 
törpeharcsa varsás gyérítése is. A halgazdálkodási 
hatóság engedélyével 25 db varsával próbáljuk 
apasztani a törpeharcsák számát. Ebben is kérjük 
horgásztársak figyelmét, ahogy a ragadozó 
fészkeknél, úgy itt is tartsák a távolságot horgászat 
közben a kihelyezett csapdáktól!
Vezetőségi ülésünkön megtárgyaltuk az idei év 
telepítési lehetőségeit, terveit. Vezetőségünk 
döntése alapján a tavaszi telepítéseket igyekezni 
fogunk teljesíteni, de a jelenlegi tavaszi halárak és 
a piaci ponty hiánya miatt tavaszi telepítéseink egy 
része átcsúszhat az őszi idényre. A takarmányárak 
és a csapadékviszonyok jelenleg kedvezően 
alakulnak, a haltermelők bizakodók, reméljük, hogy 
ez az őszi meghirdetett halárakat is a jó irányba 
fogja befolyásolni.
Ülésünkön meghatároztuk első közösségi- 
társadalmi munkanapunk időpontját is. Március 
11-én reggel 7 órakor várjuk tagjainkat a 
Topp horgásztónál lévő területen munkára. 
Célunk a terület rendbetétele, a cserjék bokrok 
visszaszorítása, nagyobb szabad tér kialakítása, 
hogy rendezvényeinket minél szebb környezetben 
tarthassuk meg.
Iváncsai víztestünknél a csapadékos és fagymentes 
időjárás, valamint a folyamatos, egészen a vízpartig 
történő bejárás miatt az út nagyon rossz állapotba 
került. A helyzet ideiglenes rendezésében nagy 
segítséget kaptunk Smeller Tibor horgásztársunktól, 
aki gépi munkával járult hozzá ahhoz, hogy újra 
megközelíthetőek legyenek a horgászhelyek. 
Köszönjük a segítséget Tibor!
Talán több eddig megírt cikkben is leírtam, de újra 
megteszem. Egy hosszabb, csapadékosabb időszak 
után sporttársaink választhatnának másik helyet 
is horgászatra, nem kéne 30 cm mély csapásokat 
csinálni a felázott földútra! Vannak rossz időben is 
biztonsággal, kár okozása nélkül megközelíthető 

partjaink. Az is megoldás lehet, hogy néhány 
perces gyaloglással érjék el a kiszemelt helyet, a 
gépjárművet hátrahagyva! Reményeink szerint az 
iváncsai bejáró út helyzete tavasz végén-nyár elején 
rendeződik és végleges megoldást tudunk találni 
a vízpart minden időjárási körülmények közötti 
biztonságos megközelítésére.
Középső vízterületünknél is megközelíthetőségi 
és horgászatot gátló problémák akadtak. 
Köszönhetően a hódok folyamatos nagy számú 
jelenlétének, valamint az időnként szeles, viharos 
időjárásnak, a vöröskereszti részen folyamatos a fák 
kidőlésének, illetve nagyobb ágak leszakadásának 
veszélye. Felvettük a kapcsolatot az illetékes vízügyi 
hatóságokkal, (Közép-dunántúli Vízügyi Igazgatóság 
és Közép-Duna Völgyi Vízügyi Igazgatóság) hogy 
a veszélyes helyzetet minél előbb megszüntessük. 
Bejártuk az illetékes szakaszmérnökökkel, 
vízügyi erdészekkel a helyszínt, itt is bízunk a 
mielőbbi veszélyhelyzet megszűnésében. Kérem 
horgásztársakat, hogy a középső és az ugyanúgy 
elöregedett iváncsai erdőrészben jól gondolják meg 
hova állnak autóval szeles időben, a leszakadó ágak, 
kidőlt fák okozta károk miatt egyesületünk -mivel 
a part és az erdők magán és vízügyi kezelésben 
állnak- felelősséget nem tud vállalni! Törekedni 
fogunk a vízügyi szervekkel és erdőtulajdonosokkal 
a veszélyhelyzet gyors megszüntetésére.
Továbbra is várjuk azokat, akik területi vagy állami 
jegyet szeretnének váltani:

Irodánk nyitvatartási ideje:
2023. 01. 01-től 03.31.-ig

Hétfő, Kedd, Szombat: 12:00-15:00
2023.04.01.-től 04.30.-ig

Hétfő 12:00-15:00 

Időpont egyeztetésért és napijegy kiadásért hívható:
Domak István helyettes gazdasági felelős a 06-
20/777-7254 -es telefonszámon

Kérjük adózó horgásztársainkat, hogy 2023-as 
évben is segítsék Egyesületünk működését adójuk 1 
%-ának felajánlásával, melyről az alábbi adószámon 
rendelkezhetnek: 19679301-1-07!

Jó horgászatot és jó fogást!

Bodó István
Adony és Környéke HE. elnök
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Ú T I C É L U N K
Úticélunk Bajna

    A Nemzeti Kastélyprogramnak köszönhetően 
a közelmúltban helyreállított épületegyüttest 
látogattuk meg. Már messziről csábított bennünket 
hófehér színével. Belépve a kastélyban, a tárlatvezető 
pótolta hiányos ismereteinket, hogy ne csak a 
Kálmán Imre által írt Ördöglovas című operett jusson 
eszünkbe Sándor Móricról. A plakát az épületben 
láthat. Sok beszélgetésre nem volt idő, hiszen a 
következő csoport már gyülekezett utánunk.
   A bajnai Sándor-Metternich kastély egy kívül-
belül megújult középkori alapokon álló hófehér 
épületegyüttes. A valamikori barokk főnemesi 
rezidenciát klasszicista stílusban átépítették, 
melyet az „Ördöglovas” kastélyának is neveznek. A 
lovaskalandjairól is híres Sándor Móric a legenda 
szerint saját kastélya erkélyéről is leugratott, és az 
épületen belül is gyakran lovon járt. Bécs és Pest 
lapjai szinte hetente számoltak be lovasbravúrjairól. 
Több történet is fennmaradt, -nem csak a nyaktörő 
mutatványairól- amit mindig nagy érdeklődéssel 
hallgatunk. Egyszer fogadást kötött Móric gróf, hogy 
Bajnáról Bécsbe 9 óra alatt el lehet jutni. Néhány 
perccel előbb sikerült is célba érnie, igaz, hogy 
11-szer váltott lovat. Állítólag egyszer megígérte 
apósának, Metternich hercegnek, hogy meleg 
babgulyást visz neki Bécsbe. Ezt úgy tudta elérni, 
hogy frissen kaszált fűvel rakatta meg a kocsit- 
amelyben hő keletkezett-, és az edényt a belsejébe 
helyezte el. Azt, hogy Metternich örült-e? nem tudtuk 
meg. 1827-ben ismerkedett meg Széchenyi István 
és Sándor Móric. Kapcsolatuk inkább ellenszenves 
volt a fiatal szókimondó, különc gróf miatt. Később 
vált barátsággá. Összekötötte őket a lósport és a 
lótenyésztés szenvedélye. Látogatásakor méltatta 
a kastély tágasságát. Azokon az márványlapokon 
mentünk, amelyet még Széchenyi csizmája is 
koptatott. 1835-ben Sándor Móric járta ki a budai 
tanácsnál, hogy kapjon engedélyt a Pestet és Budát 
összekötő híd megépítéséhez.
 Sándor Paulina, a gróf lánya, a 19. század 
középeurópai kultúrtörténet egyik kiemelkedő 
személyisége volt. Bécsben divatklubot alapított, 
eleganciája legendás volt. Egy díszesen faragott 
ruhásszekrényben nem csak megnézhettük, hanem 
meg is tapinthattuk a korhű ruhákat. A kastély 
berendezésén látható az igényesség és a gazdagság 
ötvözete. A szobák falfestményeit a milánói 
Scala díszlettervezője készítette, kit az etruszk 
és a pompeii motívumvilág, valamint Raffaello 
művészete inspirált. A II. világháború idején a 
kastély pusztulásnak indult, később mezőgazdasági 
gépállomást létesítettek benne. 1953-ban itt 
alapították a női traktoros iskolát. Helyet adott 
egy üzemnek is, ahol az alumínium tálcákat, körte, 
illetve alma formájú likőröskészleteket gyártották. 
Ezekből még mi is őrzünk egyet - egyet. Az 1970-
es években új vasbeton födém készült, a Raffaello 
terem mennyezeti freskóit leválasztották mely 
40 évig pihent, majd restaurálták. Most teljes 

pompájában láthatjuk, mely számunkra igazán 
különleges élményt nyújtott. Aki valamilyen 
emléket visszaszolgáltatott a kastély hagyatékából- 
a pincékből, vagy padlásokról-, neve felkerült a 
kastély dicsőségfalára. 
 Nemcsak az épület újult meg, természetvédelmi 
szempontok alapján a körülötte levő park is. Az öreg 
japán akácot még Sándor Móric is láthatta. Kis és 
nagylevelű hársak hajtanak ki megújult erővel már 
sok-sok éve. A rehabilitált park játszótere is lovas 
tematikájú. Pihenőhelyekkel várják a szabadtéri 
kikapcsolódásra váró vendégeket. Mi is tettünk egy 
nagy sétát a kastély körül.
Továbbmentünk Esztergom felé. Bár melyik égtáj 
felől közelítjük meg a várost, az első pillantásban 
feltűnik a székesegyház látványa. Vezetőnk röviden 
ismertette a város történelmét, mely egykor 
Géza fejedelem szálláshelye volt. A pogány vallás 
táltosait itt váltották fel a keresztény hit papjai. E 
helyen született Vajk, a későbbi magyar király, kit I. 
Istvánként koronáztak meg. A keresztény vallás első 
bazilikája is itt épült fel. Esztergom várát nem tudták 
bevenni a tatárok, de a várost teljesen elpusztították.
 Lenyűgözött bennünket hazánk legnagyobb 
templomának a mérete. Magassága az épület 
tetején levő kereszt csúcsáig 100 méter. Kupolája 
33,5 méter átmérőjű, 24 oszlop tartja és az ország 
legvastagabb fala. A templom belső terét a kupolán 
levő ablakok világítják meg. Annyi ablakot építettek 
be, ahány apostol van. Az építkezés alatt négy érsek 
és négy építész váltotta egymást. Végül Hild József 
tervei alapján fejezték be. 1856 augusztus 31-én 
szentelték fel a király jelenlétében. Liszt Ferenc 
maga vezényelte az erre az alkalomra komponált 
művét, az „Esztergomi misét”.
Először az altemplomot néztük meg, mely 
napjainkban is temetőként szolgál. A legdíszesebben 
faragott szarkofágok Széchy Dénesé és Vitéz Jánosé. 
Az utóbbi volt Mátyás király nevelője, akit később a 
király börtönbe záratott. Láthattuk Lékai László és 
Paskai László bíborosok kriptáját, és Mindszenty 
József utolsó hercegprímás síremlékét, ahol II. János 
Pál pápa is imádkozott a bíboros lelki üdvéért.
A templomban megtekinthettük a földkerekség 
legnagyobb méretű vászonra festett oltárképét. 
Grigoletti velencei festő készítette, Szűz Mária 
mennybevételét ábrázolja. A főhajótól elválasztva 
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találjuk a reneszánsz Bakócz-kápolnát, amit 
eredetileg a Szt. Adalbert-székesegyház mellé 
emeltek. A török időket is átvészelte, hiszen II. 
Szulejmán mecsetnek használta. Keleti szokásnak 
megfelelően „csak” a szobrokban tettek kárt. A 
helyén 1600 darabra szedték szét, és építették 
fel a székesegyház részeként. Ez volt az első 
műemlékvédelmi épületáthelyezés az országban. 
A süttői vörös márványból készült kápolna fala 
kész történelemkönyv, sok-sok nevet véstek rá 
az évszázadok során. Az oltárt fehér márványból 
faragták.
A kupola alatti térben lifttel mentünk a 
Főszékesegyházi Kincstárba. Vezetőnk 15 emléket 
ismertetett részletesen. A legértékesebb műtárgyak 
egyike a koronázási ezüstkereszt. Suky Benedek 
1440-ben készíttette a legszebb magyar gótikus 
kelyhet Erdélyben. Széchy Dénes kelyhe is a XV. 
században készült, a magyar ötvös sodronyzománcos 
díszítéssel látta el. Mátyás király Kálváriája, mely az 
európai ötvösművészetnek is kiemelkedő alkotása, 
5,4 kg tiszta aranyból készült. A Báthori-féle 
miseruhát is láthattuk és három díszes bölényszarv-
serleget Zsigmond és Mátyás korából. Nem véletlen 
mondják az esztergomi bazilikáról, hogy a legek 
temploma.
Hazafelé megnéztük a romtemplomot Zsámbékon. 
Igaz, hogy egy kicsit kifutottunk az időből, de 
biztosítottak bennünket, hogy megvárják a 
csoportot. Ezt a kéttornyú templomot az 1220-as 
években építették. Egy nagy földrengés döntötte 
romba. A szakemberek szerint legfeljebb még 
50 évig lesz látható. Még ebben az állapotában 
is lenyűgöző az épület. A mellette levő kőtárban 
omlásveszély miatt nem tudtunk bemenni. Hamar 
vége lett a napnak, látnivaló még akadt volna bőven, 
hiszen lámpamúzeum is van Zsámbékon, és a Zichy-
kastély épületét is érdemes lett volna megtekinteni. 
Talán majd legközelebb.
 Nem sokat kellett menni, hogy rátaláljunk egy 
hangulatos cukrászdára. Egy szelet torta mellett 
kiértékeltük a nap eseményeit. Valinak köszönjük a 
szervezést!
                                                                                                                                                                
Boldog Istvánné

H Ó V I R Á G  H Í R E K
Szürke téli fellegek,
hol alszik a kikelet?

Túl az Óperenciákon,
ibolyából vetett ágyon…

(Zelk Zoltán: Ki kelti fel a tavaszt?)

A hosszú téli szünet után újult erővel indult az év! 
A nyugodt januárt követően februárban egymást 
érték a programok. Két év kihagyás után újra 
megrendezésre került az óvoda bál. A jegyek 
néhány nap alatt elfogytak, hatalmas volt az 
érdeklődés. A fergeteges hangulatú bált rengeteg 
adonyi és környékbeli vállalkozó támogatta. Ez 
a tombolatárgyak és a támogatók népes táborán 
tökéletesen tükröződött! A bevételből, terveink 
szerint az öltöző szekrényeket szeretnénk lecserélni! 
Ezúton is köszönjük mindenkinek, aki bármilyen 
formában támogatta óvodásainkat! A gyerekeket is 
sok színes program várta farsang havában:

2023. 02.09.-én a Portéka nevű  csapat évszakokról 
szóló mesejátékát nézhettük meg.

2023. 02.10-én jelmezbe öltözött az óvodában 
kicsi és nagy! Farsangot tartottunk! Az egész 
napos mulatságot, játékos versenyek, zene, tánc és 
persze eszem-iszom, dínom-dánom színesítette. 
Köszönjük a szülőknek a sok-sok finomságot, amivel 
hozzájárultak ehhez a nagyszerű naphoz.

2023. 02.22-én elégettük a telet jelképező Kisze-
bábot! Közben hangosan azt kívántuk: „Jöjjön a 
tavasz, menjen a tél!

2023. 02.23-án a nyíló hóvirágokat csodáltuk meg 
az adonyi szigetben! 

Márciusi programjaink:

2023. 03.14-én ellátogatunk az emlékműhöz, 
így tisztelegve az 1848-49 forradalom –és 
szabadságharc hősei előtt.

2023. 03.25.-én néhány év kihagyás után az óvoda 
dolgozói újra mesejáték előadást szerveznek a 
kisgyerekek, a szülők és természetesen minden 
érdeklődő városlakó számára. Nagy izgalommal és 
lelkesedéssel készülünk! Bízunk benne, hogy sokan 
megtisztelnek bennünket azzal, hogy eljönnek és 
megnézik, hogyan veri ezt háromszor Lúdas Matyi 
vissza!

Csodaszép tavaszt kívánok mindenkinek!

Szatmári Szilvia
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Lúdas Matyi
     Mesejáték 

Az Adonyi Hóvirág Óvoda dolgozóinak és gyermekeinek
jótékonysági előadása

2023. 03. 25-én 15 órakor
a BAMHK színháztermében.

Minden érdeklődőt szeretettel várunk!

Adonyi Hóvirág Óvoda

Az 

Elhunyt Majer Istvánné 
sz. Sarkadi Márta

Sarkadi Márta 1944. szeptember 24-én 
Adonyban született családjuk legkisebb, negyedik 
gyermekeként. Itt járt általános iskolába, majd 
Dunaújvárosban sikeres érettségi vizsgát tett, és 
óvónőként kezdett dolgozni. Munka mellett végezte 
el Kaposváron az Óvónőképző Főiskolát. Felnőtt 
éveiben önállóan sajátította el a német nyelvet, 
melyben Adony testvérvárosa inspirálta. Az adonyi 
Gyöngyvirág Női Kar oszlopos tagja volt, bálokat, 
kirándulásokat, színházlátogatásokat szervezett. A 
nyugdíjba vonulása előtti éveiben a helyi művelődési 
ház igazgatója volt, majd könyvtárosként dolgozott. 
Majer Istvánné, Márta január 31-én örök álomba 
szenderült. Nyugodjék békében!

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Hálás szívvel mondunk köszönetet mindazoknak, 
akik 

Majer Istvánné (sz. Sarkadi Márta)
temetésén részt vettek, 

gyászunkban őszinte részvéttel osztoztak, sírjára 
koszorút, 

virágot helyeztek.

A gyászoló család
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S U L I   H Í R E K

Ballagók keringője

Az elmúlt években már hagyománnyá vált, hogy a ballagó nyolcadikasok betanulnak egy keringő koreográfiát, 
amelyet az iskolai műsorokon kívül most már egyre több bálon és a településen rendezett különböző 
alkalmakon is előadnak. Az idei előadássorozatot az iskolai farsang indította, amit nem sokkal később az 
óvoda bál követett. Szerencsére még jó pár felkérésnek tesznek majd eleget végzőseink, akik így többször 
is megmutathatják magukat elegáns ruháikban. Iskolánkat ezek a fellépések mindig büszkeséggel töltik el, 
tanúbizonyságot adva arról, hogy mennyi értelmes, ügyes diák jár hozzánk, akik átérzik az ilyen közösségi 
alkalmak fontosságát. A 8.a felkészítője Juhászné Bencze Zsuzsanna, a 8.b felkészítője Auer-Németh Ildikó 
volt.

Tornaverseny

2023. február 8-án 
Baracson jártunk megyei 
tornaversenyen. Két 
csapattal képviseltük 
iskolánkat. Sajnos a fiúk 
mezőnyében nem nagyon 
tudott csapatot kiállítani 
egyik iskola sem, de így is 
igazi versenyhangulatban, 
zsűri és nézők előtt tudták 
megmutatni diákjaink, mire 
is képesek. A kislányok 
csapata II. korcsoportban 
indult. Szinte mindenkinek 
ez volt az első versenye, 
de ennek ellenére minden 
dicséretet megérdemelnek, 
mert bátran léptek 
idegenben is a gerendára. A 
lányok mezőnyében Marczi 
Panna egyéniben kijutott az 
országos elődöntőre, amit 
március végén rendeznek 
majd Budapesten. A 
versenyre érkező diákjaink 
nagy része már második éve jár az iskolában újra induló 
szertorna szakkörre, ahol az állandó létszámunk már 
meghaladta a 20 főt. Reméljük marad ez a tendencia és 
Adony így újra visszakerülhet a „tornásztérképre”. 

Auer Gábor
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S V Á B  H Í R E K

A tizedik szőlőhegyi disznótor

Márton Attiláékkal egy vadászatunk során 
ismerkedtünk meg és már ott - Adonytól több 
kilométerre - kialakult a barátság közöttünk. A 
házigazda a Szőlőhegyen tett első látogatásunkkor, a 
pincéjében elfogyasztott vadmalacsült vacsora közben 
invitált minket a jubileumi disznóvágásra, amelyre 
természetesen azonnal igent mondtunk. Így utólag 
ez egyértelműen jó döntés volt.  A disznóvágásra 
a korareggeli órákban gyülekeztünk a Márton és 
Fia pincénél és a Kellner pincénél, ahol Attiláék és 
Misi biztosították a bázist. Természetesen közös 
koccintással, pálinkával indult a hagyományőrzés.
Az erős szél miatt sajnos a tradicionális, szalmás 
perzselés nem jöhetett szóba, ilyen időben nem 
marad más, mint a gázpalackos módszer. Reggelire 
sült hagymásvér és máj volt friss kenyérrel, ahogy az 
kell. A finom ízeket reggel is és az egész nap folyamán 
Csonti és Faragó Antal biztosította. Kiderült, hogy 
egy, a Váci utcában felnőtt barátunk még soha nem 
evett hagymásvért és ezt nem hagyhattuk, hiszen 
mindenkinek ismernie kell ezt a hagyományos 
disznótoros reggelit.
A szőlőhegyi borosgazdák nyitott ajtóval vártak 
mindenkit, a Paulusz pincében indult a borkostoló, 

Imre boraival. Aztán megízleltük Gábor Irsai Olivér 
és birs pálinkáját is, ezek emlékezetes, kiemelkedő 
ízvilágú italok. Folytatásképpen Fónad Józsi - szintén 
kiváló - pálinkáit és borait kóstolhattuk. Eközben 
már elkészültek a Leicht család felajánlásának is  
köszönhetően a  hagyományos disznótoros ételek, 
a pecsenye, a hurka, a kolbász, és egészen estig 
folytatódtak a kulináris élvezetek.
Az adonyi szőlőhegyi pincesorban egy csodálatos 
helyszínt, vendéglátóinkban és barátaikban szívélyes 
embereket, boraikban, pálinkáikban kiváló italokat 
ismerhettünk meg. A disznóból készült finomságok a 
hagyományőrzés és értékteremtés kiemelkedő példái 
voltak. 

Köszönjük!
Angi János, Tóth Tamás, Rozner István
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B O R R E N D I  H Í R E K
Adony, a borkedvelő település

Az írás címe kijelentés, nem is lehet kérdés, 
hiszen ezt a borrend szervezésével megvalósult 
programokon többször is bebizonyítottuk országos 
eredményeinkkel. Aztán nemrégiben kaptuk a 
csodálatos hírt, hogy a Koccintás eseményünkön 
regisztrált 246 fő résztvevővel elnyertük 
Magyarország Borkedvelő Települése 2022. díj I. 
helyezését, azaz Adonyban volt a legtöbb koccintó 
az országos versenyben.

Sajnos, a késői értesülés miatt nem tudtuk 
személyesen átvenni a díjat, de ez nem tompítja 
a megnyert kupa fénylő csillogását. Köszönjük 
szépen Adony összefogását, mindenkinek, aki részt 
vett rendezvényünkön, támogatóink segítségét, 
településünk önkormányzatának jelentős anyagi 
hozzájárulását!
Emlékeztetőül egy kis összefoglaló eseményünkről:
A Duna-menti Szent Orbán Borrend Adony 2018-ban 
egy új rendezvényt vezetett be éves programjainak 
sorába, Koccintás néven. Ezzel a borrend egy 
országos kezdeményezéshez csatlakozott, melynek 
az a célja, hogy a Magyar Bor és Pezsgő Napjához 
(június 26.) közelebbi hétvégén az ország borvidéki, 
borbarát településein, egy-egy, hasonló okból 
összegyűlt, ünneplő közösség együtt koccintson 
a magyar szőlő- és bortermelők tiszteletére, azon 
belül is természetesen szűkebb pátriájuk, az adott 
településen munkálkodó termelőket előtérbe 
helyezve. 2022. június 24-én, pénteken, Szent 
Iván napján a művelődési ház udvarán állította 
fel standját a borrend, ahol bort és fröccsöt, a 
gyerekeknek pedig szörpöt kínált. Valamennyi 
résztvevő a Koccintás és a borrend logójával ellátott 
üvegpoharat kapta. A regisztráció során összesen 
246 fő vendég vihette így magával emlékül az egyedi 

poharat. Arról, hogy az italok mellé étel is jusson 
mindenkinek, szintén a borrend gondoskodott, 
házias ízű kóstoló falatkákat kínáltak meghívott 
vendégeik. Az este során előkerült több harmonika 
is, kiváló hangulatot teremtve, szinte gasztrofesztivál 
kerekedett a rendezvényből. A borrendi tagoknak 
az előzetesen elkészített borokat még pótolni is 
kellett, összességében közel 100 liter bor fogyott el 
az eseményen. Külön köszönet a bort felajánlásból 
biztosító gazdák önzetlen hozzájárulásának!

(Schmidt Attila borrendi nagymester)

Borrendi közgyűlés és gazdanap

Február 18-án, 8 órakor a Bálint Ágnes Művelődési 
Ház és Könyvtár adott otthont a Duna-menti Szent 
Orbán Borrend Adony éves közgyűlésének. A 
közgyűlésen szép létszám, a tagság közel hetven 
százaléka, összesen 39 fő jelent meg. A tagokon kívül 
tiszteletét tette nálunk a Magyarországi Borrendek 
Országos Szövetségének (MBOSZ) főtitkára, Tutor 
Éva, illetve Adony város polgármestere, Ronyecz Péter 
és Perkáta Nagyközség polgármestere, Oláh István 
is. A gyűlés Schmidt Attila nagymester évértékelő 
beszédével kezdődött, ami a tavalyi év eseményeit, 
fontosabb történéseit foglalta magába. Ezt követte 
a költségvetés ismertetése, a befolyt, illetve kiadott 
összegek megismertetése a tagokkal, amelyet a 
borrend kincstárnokának betegsége miatt szintén 
a nagymester vezetett elő. A borrend bevételét sok 
tényező befolyásolja, a tagdíjak (tavalyi évben 544 
ezer forint), a személyi jövedelemadó (2022-ben 
400.012 forint), illetve az önkormányzat éves civil 
pályázatán közel hárommillió forintos támogatást 
is kapott a borrend. Schmidt Attila nagymester 
beszédében köszönetet mondott a támogatásért 
a polgármester úrnak és Adony város képviselő-
testületének is. Észrevételek és javaslatok is bőven 
akadtak, amit a tagok kulturáltan és észérvekkel 
meg is vitattak. Szóba került az is, hogy a beöltözött 
borlovagok igen csekély és fogyatkozó számban 
vannak jelen a borrend életében, így szeretettel vár 
a borrend mindenkit, aki érdeklődik a ezen tagsági 
státusz iránt. Várják azokat is, akik nem beöltözött  
borlovagok szeretnének lenni, de érdeklődnek a 
borrend iránt, támogatnák annak tevékenységét. A 
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nap fénypontja az új nagytanácsi tag megválasztása 
volt, időközi választás keretében. A poszt betöltésére 
a borrend két meghatározó alakja, Kurucz Vanda és 
László Norbert jelentkezett. Szoros „versenyben”, de 
végül Kurucz Vanda került ki győztesen, így ő lett a 
borrend új pénzügyi felügyelője. 

A közgyűlés után vette kezdetét a gazdanap, ahol 
Fónagy Barnabás, a Bacco Hungaria Kft. kereskedelmi 
ügynöke és Szalai Gyula borász, sommelier tartott 
előadást a borkészítés segédanyairól, illetve a 
borok aromavilágát befolyásoló tényezőkről. A 
nap zárásaként közös ebéd, illetve 1-2 pohár bor 
kóstolása is terítékre került. A borrend következő 
programja a 30. Jubileumi Kistérségi Borverseny 
lesz, amit itt nálunk, Adonyban rendeznek majd meg. 

(Ihos Krisztina borrendi tag)

Pálinkamustra harmadszor

Február 3. napján a Bálint Ágnes Művelődési Ház 
és Könyvtár Lívia termében tartotta harmadik 
pálinkamustráját a Duna-menti Szent Orbán 
Borrend Adony. Az idei programra 25 fő regisztrált 
és 33 pálinka került elbírálásra. A sok visszatérő 
vendég mellett évről-évre érkeznek új arcok, 
amit az előző események pozitív visszhangjának 
lehet tulajdonítani. Az idei évben is velünk volt 
a mátraaljai Bodonyból érkező Béres Gábor, aki 
mindig kimagasló minőségű pálinkákat hoz nekünk, 
ez alkalommal pedig saját magát is meglepte az 
egyik tételével (erről bővebben majd később). A 
tavalyi évhez hasonlóan ellátogatott hozzánk a 
Siklósi Gasztro- és Borbarátnők Egyesületének 
2 tagja, akik nemcsak pálinkamustrára szoktak 
Adonyba érkezni, hanem például a tavaly nyári 
Koccintás eseményünkön ők biztosítottak gazdag 
ételkínálatot a résztvevőknek. A pálinkamustrán 
új vendégként köszönthettünk többek között 
3 dunaföldvári borász kollégát is, akik három 
különböző boros egyesület képviselői városukban 
(Öreghegyi Pincék Egyesülete, Burgundiai Pincesor 
Egyesület, Szent Rókus Borlovagrend).

A kóstolt pálinkákat bárki véleményezhette, 
de a szakmai bírálatot László Norbert állandó 
szakértőnk és tagtársunk mellett Győrfi Bertalan 
pálinkafőző mester végezte, aki egyben a 
Veszprém vármegyében található sólyi Szent 
István Pálinka Lovagrend nagymestere. A tételeket 
gyümölcsfajtánként, érési sorrendben kóstoltuk, 
tehát elsőként a csonthéjasokat (cseresznyét, 
meggyet, majd azt követően a barackot, szilvát), 
aztán az almatermésűeket (alma, körte, birs), 
végül a szőlő, törköly és seprő pálinkákat. Az este 
során kóstolt 33 pálinka alapanyagát és minőségét 
tekintve is nagyon széles palettán mozgott. A 
pálinkák kb. kétharmad része magánfőzésből, 
harmada bérfőzésből származott. 
Kóstoltunk különlegességeket is. Schmidt Attila nyári 
alma pálinkájáról elmondta, hogy a szakirodalom 
nem javasolja pálinka készítésre ezt a gyümölcsöt 
(valószínűleg az alacsony cukortartalma, ezzel 
együtt alacsony pálinka kihozatala, valamint 
gyorsan lebomló aromái miatt), de Attila szerencsére 
bebizonyította, hogy mégis érdemes foglalkozni 
ezzel a fajtával is, a belőle készült pálinkának friss, 
üde illata volt, hosszú, kellemes ízzel. Számomra 
újdonság volt a mirabolán gyümölcs is, melyből 
szintén Attila készített pálinkát. Mint megtudtam 
a mirabolán, más néven cseresznyeszilva, vagy 
mirobalán, mirabella, népies nevén ónabóna. Nevezik 
még továbbá paradicsomszilvának, fosószilvának és 
lotyószilvának is. Megnyitásra került az este 
folyamán egy 1994-es évjáratú pálinka is, de ennek 
a pálinkának csak a kora volt kuriózum, a minősége 
sajnos már nem. A közhiedelem, miszerint a pálinka 
sosem romlik meg és korlátlan ideig eltartható, 
abból a szempontból semmiképpen sem igaz, hogy 
a minősége, élvezeti értéke bizony idővel csökken, 
az íze megváltozik, és az aromája gyengébb lesz. Ez 
a tétel is ezt bizonyította.
Szóba kerültek a különböző gyümölcsökkel 
kapcsolatos tapasztalatok, mely fajtáknak mi 
az előnye, hátránya, mire érdemes figyelni 
termesztéskor, vásárláskor, cefrézéskor, főzéskor. 
A birsalmáról például megtudhattuk, hogy az 
utóbbi években sokat küzdenek a gazdák a 
magház penészesedésével. Kívülről csodálatos, 
egészséges gyümölcs belülről sajnos lehet penészes 
és használhatatlan. Ezért a birspálinka cefrézése 
előtt egyenként minden gyümölcsöt fel kell vágni 
négyfelé, hogy a beteg gyümölcsöket ki tudják 
válogatni, mert egy-két rossz darab tönkre teheti 
az egész munkát. És ugye a birs nagyon kemény 
gyümölcs, nehéz vele dolgozni, kevés a létartalma, 
így sok gyümölcsből nem túl sok pálinka lesz. Ezeket 
nem árt mérlegelni, ha az ember vásárláskor esetleg 
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meghallja egy liter birspálinka árát. Viszont, ha 
minden körülmény adott, akkor csodálatos pálinka 
készülhet ebből a nagyon karakteres ízvilággal 
rendelkező gyümölcsből. 
A kóstolt pálinkáknál voltak vissza-visszatérő hibák: 
tartalmazott előpárlatot, vagy utópárlatot, túl magas 
volt az erjedési hőmérséklet, vagy épp nem megfelelő 
volt a hígítás. Több pálinka kapta a túl alkoholos 
kritikát, egy pedig túl híg lett. Mint már említettem 
a Mátraaljáról érkező Béres Gábor mindig nagyon 
jó tételekkel érkezik, komoly rutinja és szaktudása 
van, de idén az újfehértói fürtös meggy pálinkáját 
véletlenül sikerült úgy felhígítania, hogy teljesen 
vizes volt, ő maga is nagyon meglepődött mikor 
belekóstolt. Így is érezhető volt a jó alapanyag, de 
arany helyett csak bronz minősítést érdemelt. 
A 33 bírált pálinkából az idei évben 13 pálinka 
kapott arany minősítést (ez rekord az előző 
mustrák eredményéhez viszonyítva), 5-5 ezüst- és 
bronzérem született, 10 tétel viszont hibás volt 
(sajnos, szintén rekord). Érdekesség, hogy a hibás 
tételek szinte egytől egyig különböző bérfőzdékből 
származtak. Elgondolkodtató, hogy 1-1 gazda 
mennyi pénzt kifizet, hogy profi személy főzze ki a 
cefréjét, megfelelő eszközökkel, szakértelemmel és 
mégis hibás tétel lett az eredmény. Akadt azonban 
olyan magánfőző, aki jelen volt az előző mustrákon 
is, megfogadta László Norbiék tanácsait és érezhető 
volt a fejlődés. A borrendi rendezvények célja 
voltaképpen itt érhető tetten: a kritikán nem szabad 
megsértődni, hanem a tanulás és fejlődés igényével 
át kell gondolni a tevékenységet, és korrigálni a 
korábbi gyakorlatot.
Az este két legjobb pálinkájának gazdája a Borrend 
és László Norbi által felajánlott ajándékcsomagban 
részesült. Az első helyezett Béres Gábor birspálinkája 
lett, a második pedig Fónad József vegyes seprő 
párlata. Gratulálunk nekik és a többi megjelent 
gazdának is! 

Tartalmas, tanulságos esténk volt, jövőre pedig 
várjuk a folytatást!
(Enyedi Norbert borrendi nagykövet)

Vince-napi pincejárás

Január 21-én immár negyedik alkalommal szervezett 
Vince-napi pincejárást a Duna-menti Szent Orbán 
Borrend Adony. A Vince-nap a néphagyományban 
a közeledő tavasz reményéről, termékenységről, 
babonákról szól. A szőlészek és a borászok számára 
is fontos nap, ugyanis ekkor jövendölik meg, milyen 
termésre számíthatnak. A rendezvény indulásakor 
ezt a fajta hagyományt próbálta ötvözni a borrend 
vezetése azzal a további szándékkal, hogy az 
összejövetel olyan évnyitó rendezvénnyé váljon, 
amelynek során az érdeklődők szőlőhegyünk 
újabb és újabb területeire juthatnak el. Az adott 
állomásokon a gazda kinyitja pincéjét, bemutatja 
gazdálkodását, borait és szót ejt a birtokon található 
szőlő lehetséges metszési módjairól is. Idén az 
előzetes regisztráció során 55 fő jelentkezett a 
pincejárásra, amikor is teltházat kellett hirdetni, 
hiszen ennél nagyobb létszám kezelése, fogadása 
már gondot okoz bármelyik pincegazdának. A 
borrend rendezvényeivel kapcsolatban ki lehet 
jelenteni, hogy azok az elmúlt időszakban sorra 
teltházas események. 
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Az idei rendezvény szombatjának reggelén a 
hangulatot csak tovább tetézte, hogy reggelre 
vékony hólepel borította a tájat, akárcsak tavaly. A 
csapat 9 órakor indult a szőlőhegyi buszmegállóból 
az első állomásra, amely az Ötprésházon egy kicsivel 
túl található Kárász pince volt. Erik és családja itt 
bőséges és különlegesen változatos reggelivel várta 
a sétálókat, amelyet László Norbert kiváló pálinkái 
egésztettek ki. A fiatal tulajdonos tavaly óta Müller 
Mihály korábbi birtokának új gazdája. Második 
állomásunk a Farkaslyuk területén található Orosz 
Ferencék birtoka volt, aki feleségével fogadott 
minket. A Dunakeszin élő házaspár baráti ajánlásra 
keresett, majd vásárolt telket szőlőhegyünkön. 
Pálinkájuk és boraik kínálása után megmutatták 
területüket, amely a hegy egyik legcsodálatosabb 
panorámával rendelkező részén van. Harmadik 
megállónk a Rác-hegyen lévő Bencsik pince volt, 
ahol Csaba borait Niki frissen sült pogácsája tette 
emlékezetes élménnyé. Bízunk benne, hogy a gazda 
Aletta bora a kistérségi borversenyre is megtartja 
most mutatott formáját! Negyedik állomásunk a 
Kápolna soron Szántó Zoltán pincéje volt, aki a 
régies arculatot megőrizve, egy teljesen új, modern 
présházat mutatott be nekünk, remek borai mellett. 
Sétánk ötödik állomásának pincetulajdonosa 
először csatlakozott a fogadó gazdákhoz. Paulusz 
Imre pincéjének jó tesztje volt, hogy elfér-e abban 
ötven ember és bizony elfért! Három fehér és egy 
rozé bort kínált nekünk a termelő, amelyek között 
csak szavazással lehetett eldönteni melyik a jobb, de 
egyszerűen kifejezve jobbnál jobb volt valamennyi. 
Ezt követően, a pince előtti közös téren, a társaság 
énekkel köszöntötte az ezen a napon születésnapját 
ünneplő Pletser Lajost, aki Zenit borával viszonozta 
a társaság gesztusát.
A korábban bevett jó szokást folytatva, ezúttal is 
meglátogattuk és a friss levegőre hoztuk Szent 
Orbán szobrát a kápolnából, hogy a pincejáró gazdák 
következő évjárat iránti óhajai meghallgatásra 
kerülhessenek. A kápolna harangjának zúgása 

megadta a jelet a séta folytatásához. Az Öreg-
hegyen visszatérő vendégek voltunk Gévai Gábor 
pincéjében, ahol a gazda két borát kínálta fel. Ezután 
az Agárdy házaspár pincéjében, szinte megszokott 
módon,forraltbor kínálat és egy újabb gasztronómiai 
csemege várta a pincejárókat. Ezúttal pirítóson tálalt 
aszaltszilvás kacsamáj pástétommal örvendeztették 
meg a betérőket. A nap zárásaként a borrend, jó 
szokásának megfelelően, estebéddel vendégelte 
meg a túrázókat Fülöpné Erzsi rendezvényházában. 
Agárdy Csaba, aki sokadik felajánlásával járult hozzá 
borrendi rendezvényeink sikeréhez, ezúttal egy 
Vince-napi szőlőhegyi tokányt készített ötvenöt főre, 
amit penne tésztával kínált fel. A nap zárásaként 
leöblítettük pár pohár borral az ételt, és Lang Vilmos 
harmonika játékára felelevenítettük a jól ismert 
adonyi nótákat.
Köszönet minden résztvevőnek! Hálásak vagyunk 
a vendéglátó pincéknek a fogadásért, szíves 
vendéglátásért! Isten tartsa meg a jó szokásukat!

Schmidt Attila nagymester
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CÍM: 2175 KÁPOLNÁSNYÉK, FŐ U. 19/36.
TELEPHELY: 2457 ADONY, DÓZSA GY. ÚT 60.

ELÉRHETŐSÉGEK: 
+36 25 231 944

glashutter@glashutter.hu
www. glashutter.hu

TERMÉKEINK: 
SZÁLLÍTÓCSIGÁK, LÁNCOS SZÁLLÍTÓK, SERLEGES 

ELEVÁTOROK, CSIGASPIRÁL, CSIGALEVÉL, 
SZÁLLÍTÓSZALAGOK, TOLÓZÁRAK, CSŐIDOMOK, 

SURRANTÓK, EGYEDI GÉPEK GYÁRTÁSA.

SZOLGÁLTATÁSAINK: 
CNC PLAZMA VÁGÁS; ALUMÍNIUM, SZÉNACÉL, SAVÁLLÓ 

HEGESZTÉS; LEMEZHENGERÍTÉS - VÁGÁS - HAJLÍTÁS; 
EGYEDI KERÍTÉSEK, KORLÁTOK LÉPCSŐK GYÁRTÁSA; 

TECHNOLÓGIAI CSŐSZERELÉS.

ANYAKÖNYVVEZETÉS
TEMETKEZÉSI KELLÉKEK

ELHUNYT SZÁLLÍTÁS
(KÜLFÖLDRŐL IS, KÜLFÖLDRE IS)

HAMVASZTÁS
URNASZÁLLÍTÁS

SÍRÁSÁS
RAVATALOZÁS

TEMETÉS
KOSZORÚRENDELÉS

SÍRKŐBONTÁS ÉS VISSZAÁLLÍTÁS

ELÉRHETŐSÉG
2457 ADONY, ZRÍNYI U. 80.

TEL.: +36 25 271 080
+36 30 607 1310

ÉJJEL - NAPPALI ÜGYELET
+ 36 25 271 080
+36 30 607 1310

H  I R D E T É S

Elérhetőségeink : 
06/30-680 5298;
 06/25-504 550

vtvadony@gmail.com
www.adony.hu/adonytv/

Horváth Krisztián
kőfaragó-kőszobrász

síremlék készítő
Gránit, márvány, műkő síremlékek 

készítése, felújítása.
2490 Pusztaszabolcs, Mátyás király utca 41.

Telefon: 0620/315-6797
e-mail: horvathk78@gmail.com

Facebook: Horváth sírkő Pusztaszabolcs

Adonyi Újság
helyi közéleti és információs havilap

alapította:
Adony Város Önkormányzata 2016.

Kiadó: BAMHK
2457 Adony, Rákóczi u. 28.

Felelős szerkesztő: Takács Orsolya
Nyomdai előkészítés: Kozmér Amanda

Elérhetőség:
+36 70 673 1566

adonyiujsag@bamhk.hu
www.bamhk.hu/kiadoi-tevekenyseg/

adonyi-ujsag/

Nyomdai munkák:
EFO Kiadó és Nyomda Kft

2440 Százhalombatta, Nyomdász u.4.
készült 1400 példányban

Kéziratot nem őrzünk meg, és nem 
adunk vissza, azok szerkesztésének 

jogát fenntartjuk!

ADONY TV ADÁSAI

A vetítési időpont minden alkalommal
19:00 és 20:30

  március 12.
március 17
március 26.
március 29.

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS

Hálás szívvel mondunk köszönetet 
mindazoknak, akik 

Klein Pálné (sz.Schmidt Teréz)
temetésén részt vettek, 

gyászunkban őszinte részvéttel 
osztoztak, sírjára koszorút, 

virágot helyeztek.

A gyászoló család


